
Z A P I S N I K 
 

sa prve sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju 
i prostorno planiranje Skupštine Crne Gore 25. saziva, odrţane 20. decembra  

2012. godine 
 
 
       Sjednica je počela u  15.00 časova.  
       Predsjedavao je dr Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 
       Sjednici su prisustvovali poslanici: Branko Čavor, dr Filip Vuković, Slobodan Krušo 
Radović, Mićo Orlandić, dr Strahinja Bulajić, Obrad  Gojković, Veljko Vasiljević, prof. dr 
Jelisava Kalezić, Mladen Bojanić, Almer Kalač i Genci Nimanbegu. 
        Pored članova Odbora, sjednici su prisustvovali: Biljana Šćekić, pomoćnica 
ministra finansija; Zoran Tomić, sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma; 
Branimir Vujačić, sekretar Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja; Milena Milović i 
Tanja Musterović, savjetnice u ministarstvu finansija. 
        Rad sjednice su pratili predstavnici medija.  
        Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za 
sjednicu  je utvrĎen  sljedeći 
 

DNEVNI RED: 
 

PREDLOG ZAKONA O BUDŢETU CRNE GORE  ZA 2013.GODINU 
 

Uvodno obrazloženje Predloga zakona o budžetu Crne Gore za 2013. godinu 
pružila je pomoćnica ministra finansija Biljana Šćekić, naglašavajući da je plan budžeta 
za narednu godinu odraz politike stabilizacije i konsolidacije javnih finansija na srednji i 
na dugi rok. Konsolidacija će se sprovoditi smanjenjem javne potrošnje koja je u 
nominalnom iznosu niža od tri miliona eura u odnosu na prošlu godinu, ali i povećanjem 
poreskih prihoda. IzmeĎu ostalog, ona je navela da uprkos mjerama stabilizacije nije 
došlo do smanjenja kapitalnog budžeta, čime je očuvana razvojna komponenta. 
Naglasila je da su budžetska sredstva opredijeljena za Ministarstvo poljoprivrede i 
ruralnog razvoja i Ministarstvo održivog razvoja i turizma zadržana na gotovo istom 
nivou kao i prethodne godine sa nešto izmijenjenom programskom strukturom, ali uz 
nastojanje da se isprate strateški razvojni planovi u ovim oblastima.  
 
  Sekretar Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja Branimir Vujačić ukratko je 
izložio ključne strategijske planove, programe i projekte iz oblasti poljoprivrede i 
ribarstva, šumarstva, vodoprivrede, veterinarstva i zaštite životinja, kao i fitosanitarne 
zaštite, obrazlažući da će sprovoĎenje mjera iz ovih oblasti biti prilagoĎeno budžetom 
odobrenim sredstvima i realnim mogućnostima. Naveo je da su sredstva koja su 
odobrena nešto niža od traženih u dijelu koji se odnosi na inspekcijski nadzor. On je 
naglasio da treba imati u vidu i sredstva koja obezbjeĎuje Svjetska banka kroz MIDAS 
projekat. 

Sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma Zoran Tomić je u svom izlaganju 
istakao da će projekti i planovi u oblasti održivog razvoja i turizma zavisiti od 



opredijeljenih budžetskih sredstava. Dao je siže planiranih aktivnosti, osvrćući se na 
turističku djelatnost, životnu sredinu i komunalne djelatnosti, kao i na ureĎenje prostora i 
javne radove i iskazao uvjerenje da će se one realizovati u najvećoj mjeri. 
  

Rasprava, u kojoj je učestvovala većina članova Odbora,  generalno je iskazala 
dilemu i brigu da predložena sredstva nijesu dovoljna za realizaciju programskog 
budžeta za narednu godinu i odreĎenih aktivnosti, kao što su suzbijanje sive ekonomije 
u oblasti turizma, rješavanje problema sliva Bojane, jačanje konkurentnosti 
poljoprivrednih proizvoĎača, uvoĎenje poljoprivrednih  kooperativa, ureĎenje prostora  i 
dr. 

Jedno od pitanja se konkretno odnosilo na poziciju kapitalni izdaci u programu 
poljoprivreda i ribarstvo, kod potrošačke jedinice Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog 
razvoj. U odgovoru je obrazloženo da se sredstva odnose na multifunkcionalni ruralni 
razvoj sjevernog dijela Crne Gore i da su planirana za finansiranje programa iz oblasti 
ruralnog razvoja, u cilju poboljšanja kvaliteta života i širenja ekonomskih aktivnosti,  kroz 
tri osovine. Prva osovina usmjerena je na jačanje konkurentnosti kroz podršku 
investicijama u proizvodnju i preradu poljoprivrednih proizvoda, podršku uvoĎenju 
meĎunarodnih standarda i unapreĎivanju kvaliteta proizvoda, organizovanju i 
meĎusobnom povezivanju proizvoĎača. Druga osovina odnosi se na održivo 
gazdovanje resursima, gdje je  predviĎena podrška za razvoj područja sa organičenim 
mogućnostima za poljoprivredu i mjere sa pozitivnim uticajem na okolinu (agroekološke 
mjere), agrošumarstvo, održavanje autohtonih i lokalnih rasa i biljnih vrsta u proizvodnji i 
organsku proizvodnju. Treća osovina uključuje mjere koje utiču na širenje ekonomskih 
aktivnosti i poboljšanje kvaliteta života u ruralnim područjima i odnose se na podršku 
projektima izgradnje infrastrukture, podsticaj osnivanju malih preduzeća, razvoj turizma, 
očuvanje kulturne baštine i dr.  

Predloženo je da za program turistička djelatnost, kod potrošačke jedinice 
Ministarstvo održivog razvoja i turizma, postoji konkretan iznos sredstava po pojedinim 
djelovima sezone. Ukazano je na nesrazmjeru ubiranih i proklamovanih prihoda od 
PDV-a u turizmu, odnosno na koji način se realizuje Zakon o lokalnoj samoupravi u 
dijelu koji se odnosi na ubiranje prihoda od PDV-a. 

 
Iskazana je potreba za značajnim povećanjem udjela sredstava za poljoprivredu, 

turizam i održivi razvoj u narednim budžetskim projekcijama, čime bi se inicirao razvojni 
trend u ove dvije, veoma široke i kompleksne, oblasti.  
 

Na Odboru je iznijeta i ocjena od strane predstavnika Ministarstava poljoprivrede 
i ruralnog razvoja i Ministarstva održivog razvoja i turizma da potencijal za rast i razvoj u 
ovim oblastima treba tražiti u sektoru turističke privrede, kao i kroz kreditne linije 
Investiciono- razvojnog fonda i podsticajne projekte, kao što je projekat podrške 
institucionalnom razvoju i jačanju crnogorske poljoprivrede (MIDAS projekat) koji se 
realizuje sredstvima Svjetske banke. 

Predloženo je da se pitanja po pojedinim temama iz ove oblasti iznesu na 
plenumu, u cilju dobijanja detaljnijih informacija i odgovora. 
 



Nakon što je rasprava iscrpljena predsjednik Odbora je iznio predlog zaključaka i 
predložio izjašnjavanje o njima.  Sa sedam glasova „za“ i pet „protiv“, Odbor je odlučio 
da Odboru za ekonomiju, finansije i budžet uputi sljedeće  
 

M I Š LJ E NJ E 
O PREDLOGU ZAKONA O BUDŢETU CRNE GORE 

ZA 2013. GODINU 
 

Odbor za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje je podržao 
Predlog zakona o budžetu Crne Gore za 2013. godinu.  

Odbor ističe značaj prostornog planiranja, poljoprivrede, turizma i ekologije za 
budući razvoj Crne Gore, uz napomenu da se, bez obzira na ekonomsku krizu i 
restriktivan budžet, mora posvetiti više pažnje ovim oblastima. 
 
 
Sjednica je zaključena u 17,00 časova. 
 
 
 
 
 
 
  SEKRETAR ODBORA                                                       PREDSJEDNIK ODBORA 
  Radana Damjanović                                                                   dr Predrag Sekulić 
 
 


